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PRIČA SE... Fmreže

Bogdan J.
Ako obratite pažnju na broj smrtovnica po mjestima 
za oglašavanje i drveću, proći će vas jeza.

Vjerica Radeta
Pametnjakovići neće da se vakcinišu jer ne znaju šta vakcina 
sadrži. 
Ivermektin hoće jer "tačno znaju" sastav.

Novine FAKTOR su upisane u Registar javnih glasila RS pod rednim brojem 670 
po rješenju broj 07.06/053-46/21-2
Sedmično izdanje, svakog četvrtka, latiničnim pismom

Lučiano Kaluža
Tamo gdje je sada zgrada OHRa, je li planirano 
rušenje ili možda pretvaranje u kancelarijski ili hotelski 
prostor? 
Pitam za prijatelja.

 

Stručni saradnik u Okružnom javnom tužilaštvu Banjaluka Tarik Hadžibegović (35) uhap-
šen je u srijedu prilikom preuzimanja mita, ali se sumnja da ovo nije jedino krivično 
djelo koje je počinio. Akcija privođenja osumnjičenog izvedena je po nalogu Republičkog 
tužilaštva.

Još jedan slučaj hapšenja zbog uzimanja mita ne bi izazvao veliko interesovanje da nisu 
isplivali detalji o pomalo čudnim zahtjevima Tarika Hadžibegovića. Isti, zahtjevi, zbu-
nili su i nasmijali čak i inspektore koji su bili uključeni u istragu. Iako su se susretali sa 
nesvakidašnjim situacijama tokom hapšenja osumnjičenih za korupciju, priznaju da do 
sada niko od njih nije tražio da mu kupe eurokrem, ali ne bilo koji, nego onaj iz Austrije.
- Na prvu su svi mislili da se Hadžibegović šali, čak i da je riječ o nekoj šifri. Međutim, on 
je osim novca tražio da mu se dostave dvije tegle eurokrema – kaže izvor magazina „Fak-
tor“. Hadžibegović, koji radi kao stručni saradnik, bio je dobro upoznat sa predmetima 
koji su vođeni u banjalučkom tužilaštvu.
- Tako je bilo i sa ovim slučajem. On je osumnjičen da je od oštećenog u predmetu istra-
ge koju vodi Okružno javno tužilatšvo u Banjaluci, tražio i primio novac kao nagradu za 
preduzimanje procesnih radnji u toj istrazi – navodi izvor Faktora i dodaje da se radi o 
predmetu koji se vodi po međunarodnoj pomoći iz Austrije.
- Hadžibegović je sve to znao i stupio je u kontakt sa oštećenim. Rekao mu je da mu 
može pomoći u ovom predmetu, ali je tražio da bude nagrađen za to. On je od oštećenog 
tražio da mu da 3.000 evra, ali i dvije tegle „Nutele“. Uslov je bio da one budu kupljene 
u Austriji – otkriva naš izvor.
Oštećeni je pristao na to, ali je o svemu obaviještena i policija. Dogovor je bio da se nađu 
u utorak u Banjaluci. Tako je i bilo. Hadžibegović je preuzeo mito od oštećenog, ali nije 
stigao da proba „Nutelu“. Čim je preuzeo paket, policajci su prišli i uhapsili ga – kaže 
sagovornik Faktora.

Više o ovom slučaju čitajte na faktormagazin.ba

Slatki zahtjevi uhapšenog 
Tarika Hadžibegovića 
UZIMAO NUTELU KAO MITO?
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Objekat pozo-
rišna kafana  
„Čobanija“

P rvi poslovno-gra-
đevinski po-
duhvat Radovića 
i Rovčanina je u 

završnoj fazi. 
Nakon što su kupili 
urušenu staru autrou-
garsku zgradu, uz samu 
Miljacku u centru Sara-
jeva, počeli su gradnju 
velelepnog objekta sa 
više desetina hiljada 
kvadarta poslovnog i 
stambenog prostora. 
Radovi bi trebalo da 
budu okončani do kraja 
godine. 
Gradnja nije prošla 
bez problema sa zako-
nom, pa je tako opština 
Centar insistirala da se 
postojeći austrougarski 
objekat ne ruši, on je 
ipak sravljen do teme-
lja, a u završnom rje-
šenju novog komplek-
sa trebalo bi da bude 
samo fasada na prva 
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KO JE MALČO ROVČANIN?

Ukratko - strah i trepet u ratnom Sarajevu. Poslije rata je hapšen zbog utaje 
poreza. Rovčanin je tokom rata u Sarajevu bio pripadnik zloglasnih jedinica 
takozvane Armije BiH. 
Veći dio oružanih sukoba proveo je uz Mušana Topalovića Cacu i njegovu 
jedinicu. O njihovim zlodjelima smo pisali u ranijim izdanjima Faktora. Caco 
i pripadnici njegove jedinice osumnjičeni su za brojna ubistva sarajevskih 
Srba, uključujući zločine na Kazanima. 
Caco, prijeratni kriminalac, dozvolom bošnjačke vlasti predvođene SDA, bio 
je „gospodar života i smrti“  pa su od njegove ruke često stradali i nepodob-
ni Bošnjaci, ili oni na čiju je imovinu bacio oko. 
Malčo Rovčanin uhapšen je 1993. godine tokom tajne akcije „Ševa“ koju 
je naredio Alija Izetbegović u pokušaju da spriječi sramnu pljačku i ubistva 
građana Sarajeva. U tim aktivnostima uhapšen je i Mušan Topalović Caco 
koji je ubijen u čudnim okolnostima. 
Tada je, kako su pisali mediji, spriječen pokušaj državnog udara, jer je Caci-
na grupa, navodno, pokušala da preuzme vlast u Sarajevu. S druge strane, 
ubistvo Cace i hapšenje ove grupe pokušaj je da Alija Izetbegović ima alibi 
da tvrdi da su zločine nad Srbima u Sarajevu činile odmetnute grupe kri-
minalaca poput Cacine, Jukine ili Ćeline jedinice, a ne pripadnici takozvane 
Armije BiH. 

ZLOČINI NAD SRBIMA

Malčo Rovčanin je sigurno o zločinima nad sarajevskim Srbima znao mnogo. 
Rovčanin je bio i predmet interesovanja Haškog tribunala te je svjedočio na 
suđenju Seferu Haliloviću. 
Većina pripadnika, u ratu zločinačkih grupa, odlikovana je poslije 1995. 
godine, a neki su dobili  u vlasništvo veliki broj poslovnih objekata u centru 
Sarajeva kako bi, kako se tada govorilo, razvili vlastite biznise. 
Nakon što je Malčo Rovčanin uhapšen 2008. godine zbog sumnje za uta-
ju poreza, Tužilaštvo BiH je potvrdilo da se tereti za utaju PDV-a u iznosu 
većem od 200.000 maraka. 
Proveo je tri mjeseca u pritvoru.

Milan Radović, aktuelni potpredsjednik SDS-a, kome su u Republici Srpskoj puna usta priče o 
siromaštvu i teškom životu građana, na izgradnji samo dvije zgrade u Sarajevu zaradiće više 
miliona maraka. Njegov partner u građevinskom biznisu je Malčo Rovčanin, poznati sarajevski 
ugostitelj, a u ratu pripadnik „Zelenih beretki", inače strah i trepet za sarajevske Srbe. U ovom 
trenutku, aktulena su njihova dva gradilišta u centru Sarajeva. Zidaju na desetine hiljada kva-
drata stambeno-poslovnog prostora, a dokumenti u posjedu Faktora potvrđuju da će Radović 
sa poslovnim partnerom, bliskim stranci Bakira Izetbegovića, na ovim poslovima inkasirati više 
od deset miliona maraka. I dok narodu u Srpskoj očito lažno tvrdi da „neizmjerno voli Republi-
ku Srpsku”,  zapravo jača budžet Federacije BiH.

SRPSKU „RUŠI”
SARAJEVO GRADI 

Milan Radović na izgradnji
zgrada u Sarajevu zgrće
milione

dva sprata koja bi pod-
sjećala na nekadašnju 
zgradu. Ostatak ovog 
bloka izgrađen je u mo-
dernom stilu. Zgrada 
je u obliku slova L, sa 
podzemnom garažom, 
poslovnim prostorima 
i luksuznim stanovima. 
Sve u svemu, podze-
mne garaže, prizemlje, 
četiri sprata, objekat i 
mansarda. 
Izgrađena je uz sam 
most Čobanija, na šeta-
lištu uz Miljacku, pre-
ko puta zgrade Pozori-
šta. Procjenjuje se da je 
gradnja samog objekta 
koštala više od 15 mi-
liona maraka! 
U prodaji, kvadarat po-
slovnog prostora dosti-
že cijenu do 6.000 ma-
raka, stambenog oko 
5.000 dok se garažno 
mjesto prodaje i za vr-
toglavih  50.000 KM. 
Procjenjuje se da će 
Rovčanin i Radović na 
ovom objektu zaraditi, 
minimalno, deset mili-
ona maraka. 
(nastavak na slijedećoj strani)
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Poslovni model Ra-
dovića i Rovčanina 
očigledno odlično funk-
cioniše te su odlučili 
da nastave partnerski 
odnos. Tokom ove go-

Objekat Hotel 
Gaj – Sken-
derBrick?!

SRPSKO-MUSLIMANSKA POSLOVNA VEZA

„Trust invest“ su Milan Radović i Malčo Rovčanin osnovali 2016. godine. Sje-
dište je na Skenderiji, osnivački kapital je u udjelima po 50%, a trenutno je u 
kompaniji zaposleno sedam radnika. 
Rovčanin je direktor i ovlašteno lice za zastupanje, osnivački kapital je bio 
2.000 maraka. Radović i Rovčanin su uplatili po 1.000 KM osnivačkog uloga.  

GDJE TI JE OBRAZ?

Milan Radović, nakon što je napustio Novu banku gdje je po vlastitom prizna-
nju zarađivao i preko 20.000 evra mjesečno, poslovnu sreću je našao u Sara-
jevu, koji mu je izgleda draži od bilo kojeg grada Republike Srpske. Očigledno 
nije gadljiv ni na izbor poslovnih partnera, bez obzira koliko njihova prošlost 
može da utiče na Srbe, čije navodno interese zastupa u SDS-u, u kojem, kako 
se pokazalo, odavno ne mare za srpske nacionalne interese. Ili idu za novom 
devizom: „Para vrti gdje je ratna prošlost upitna”. U međuvremenu, Radović se 
iz hobija bavi „ozbiljnom državnom“ politikom u Republici Srpskoj. 
Koliko su vjerodostojna njegova „zalaganja” za srpski interes pokazuju doku-
menti koje objavljujemo o sarajevskoj vezi crno na bijelo. 

dine odlučili su da kupe 
atraktivno zemljište ne-
kadašnjeg „Hotela Gaj“ 
u blizini Skenderije. 
Rovčanin je vezan za 
ovo zemljište, jer je go-

dinama na toj lokaciji dr-
žao restoran „Vinoteka“ 
koji je zatvoren nakon 
njegovog hapšenja zbog 

utaje poreza 2008. 
godine. Radoviću 
ne smeta što će se 
budući kompleks 
zvati „Skender-
Brick“. Ne mislimo 
na drugi dio riječi 
– ciglu. Od opšti-
ne Centar dokupili 
su za 439.000 ma-
raka građevinsko 
zemljište kako bi 
objedinili parcelu. 

Opet nije mo-
glo bez kršenja za-
kona pa su, i prije 
kupovine zemlji-
šta, srušili posto-
jeći objekat kako 
bi se pripremili za 
gradnju. Riječ je o 
najurbanijoj zoni 
Sarajeva. Objekat 
će imati čak 6.143 
kvadrata. Faktor je 
u posjedu procjene 
vještaka za posto-
jeći objekat koja 
pokazuje da će i na 
ovom objektu Ra-
dović i Rovčanin 
„zgrnuti“ milione. 

Vještak je pro-
cijenio da će grad-
nja ovog objekta 
koštati 12.252.500 
KM, te da je gra-
đevinska cijena 

kvadrata od 1.300 
do 1.700 maraka. Dvije 
podzemne etaže, prize-
mlje i šest spratova. 

Prodajna cijena kva-
drata, prema procjeni 

vještaka, garažnog pro-
stora trebalo bi da bude 
oko 1.500 KM, stambe-
nog oko 4.000 KM, a po-
slovnog izmedju 5.000 i 
6.000 KM po m2. Sve u 
svemu, procjenjuje da će 
se na gotovom objektu 
zaraditi 19.198.400 KM. 
Naravno da su ove pro-
cjene okvirne. 

Gradnju diktira cije-
na građevinskog materi-
jala, a prodaju ponuda i 
potražnja. 

Vještak procjenjuje 
da će na „SkenderBric-
ku“ poslovni dvojac iz 
SDS-a i SDA-a inkasi-
rati najmanje sedam mi-
liona maraka. Po potra-
žnji i zainteresovanosti 
potencijalnih kupaca ta 
zarada mogla bi biti vi-
šestruko veća. 

Prema saznanjima 
Faktora, dobro uhodani 
građevinari Radović i 
Rovčanin se neće zau-
staviti na pomenute dvi-
je lokacije. 

Zarađene milione na-
staviće da ulažu u nove 
objekte po Sarajevu. 
Nova lokacija se nalazi 
u blizini bolnice na Ko-
ševu. 

U ovom dijelu grada 
trebalo bi da grade luk-
suzni kompleks od više 
hiljada kvadrata. Samo 
za ova dva objekta 
budžetu Grada Sarajevo 
uplatili su za zemljište i 
rentu više od milion ma-
raka.     

V.Š.

.



FAKTOR6 7 broj 20, 04. novembar 2021. godineAFERA

Iako javno tvrdi da se 
zalaže protiv „beto-
nizacije“ Banja Luke, 
najnoviji zajednički 

projekat (na mjestu ne-
kadašnje „Rupe“), pre-
ma saznanjima Faktora, 
dovešće do dramatič-
nog narušavanja izgle-
da samog centra grada, 
zatrpavajući ga novim 
hiljadama stambenih 
kvadrata, ali koji će, sa 
druge strane,  investi-
toru donijeti zaradu od 
nekoliko desetina mili-
ona KM.

Prema saznanjima 
Faktora, konačni plan 
ovog kompleksa pred-
viđa izgradnju dvije 
kule od  nevjerovatnih 
11 spratova na najvišem 
nivou (svaka po jedana-
est spratova),  koje će se 

„stepenasto“ spuštati na 
najniži nivo koji će biti 
u visini od 6 spratova. 

Ovom skandaloznom 
urbanističkom egzibi-
cijom koja će ostaviti 
trajne posljedice na 
izgled i funkcionalnost 
centralnog gradskog 
jezgra, Stanivuković će 
investitoru omogućiti 
da izgradi mnogo više 
od prvobitno planira-
nih 300 stanova na ovoj 
lokaciji i time omogući 
investitoru još veći pro-
fit.

„Sve je ovih dana 
dogovoreno u Stanivu-
kovićevom kabinetu, i 
to u direktnim pregovo-
rima gradonačelnika i 
investitora. Na njegovo 
zadovoljstvo, ključna 
stvar – velika spratnost 
je usaglašena, a Stani-
vuković je zadužen da 
ovo rješenje predstavi 
kao „veliku pobjedu“ 
njegove administracije, 
koja je dogovorila „naj-

bolje moguće rješenje” 
za grad. Međutim, svi 
upućeni znaju da je isti-
na suprotna i da je po-
enta cijele priče u vezi 
sa takozvanom Rupom 
u tome da se omogu-
ći što veća spratnost 
objekata, s obzirom na 
to da svaki novi sprat 
snižava cijenu gradnje, 
s jedne, i povećava za-
radu s druge strane. U 
javnosti, ovo će, i to 
već ovog mjeseca, biti 
predstavljeno kao „ar-
hitektonski biser”, iako 
će, u stvarnosti, tako 
velika spratnost i ogro-
man broj stanova trajno 
narušiti izgled centra 
grada i izazvati saobra-
ćajni haos u strogom 
centru”, navode izvori 
bliski Stanivukoviću. 
Faktoru je potvrđeno 
da je u toku procedura 
izmjene Regulacionog 

Od prvobitno najavljenog tržnog centra, preko spomenika poginulim borcima i 
šetališta - na kraju se došlo do prave istine. Kompleks „Centar” (poznatiji kao 
„Rupa”), pretvara se u građevinskog „monstruma” u centru najvećeg grada Repu-
blike Srpske. Gradonačelnik Banja Luke Draško Stanivuković lično je odobrio da se 
na tom mjestu grade dvije kule čiji će najviši nivo imati 11 spratova. Tako je ispu-
nio sve zahtjeve investitora, ali i po ko zna koji put pogazio riječ datu građanima.

plana za to područje 
grada, kako bi se sve to, 
bar približno, stavilo u 
zakonske okvire. 

Samo jedno od pi-
tanja koje se otvara 
jeste da li neko uopšte 
razmišlja o tome da će 
gradnja tako velikog 
broja stanova izazva-
ti haos u saobraćaju u 
centru, s obzirom na 
to da ne postoji ni te-
oretska mogućnost da 
se zbog uskih obližnjih 
ulica, a za koje ne po-
stoji mogućnost prošire-
nja, napravi adekvatno 
i efikasno saobraćajno 
rješenje za ovu lokaciji. 
Osim toga, ovo će traj-
no „zagušiti“ lokaciju i 
narušiti izgled strogog 
centra grada. 

Da stvar bude zani-
mljivija, Stanivuković 
još nije zvanično pred-

stavio rješenje za izgled 
ovog dijela grada, iako 
su, u međuvremenu, 
građevinski radovi, i 
na osnovu dosad izda-
tih dozvola, značajno 
uznapredovali i već 
dostigli visinu objekta 
od šest spratova. Tra-
gikomično je da je pri-
je nekoliko dana Sta-
nivuković dao izjavu 
za medije ispred ovog 
objekta, tvrdeći da će 
imati četiri sprata, dok 
se u  kadru vidjelo da 
je objekat već došao do 
šeste etaže. 

Kako sagovornik 
„Faktora“, upućen u ovu 
priču reče: „Draško i 
dalje vjeruje da ljudi 
više vjeruju njegovim 
riječima nego svojim 
očima“.

A.F. 

KVADRAT 4.000 KM, A PRODAJE SE K’O HALVA 
Dok se Stanivuković i investitor „pogađaju“ oko spratnosti objekta (a ne izgleda, kao što se to javno predstavlja), već mjesecima se na tržištu nude stanovi na ovoj lokaciji i to po astronomskoj cijeni od 4.000 KM po m2. S obzirom na atraktivnost lokacije, dobar dio stanova je rasprodan. Čeka se da se javnosti predstave „Kule” kako bi se ponudili na prodaju i stanovi u ove dvije građevine. Očekuje se da će cijene kvadrata u Kulama biti i do 5.000 KM. 

SKANDALOZAN PLAN ZA 
CENTAR GRADA
 Na „Rupi“
niču dvije kule
Na „Rupi“
niču dvije kule

ISPLIVALA JOŠ 
JEDNA
DRAŠKOVA LAŽ 
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Najaktivniji je 
bio na Fejsbuk 
stranici NBA 
GURU TIPS. 

Na toj stranici, gdje je i 
administrator, sa sigur-
nošću je lakovjernim 
ljudima davao „sigur-
ne“ rezultate utakmica 
te ostale podatke koji su 
bili neophodni za sigu-
ran dobitak, a oni su mu 
za uzvrat morali plaćati 
određenu naknadu. Stra-
nica je ugašena nakon 
otkrivene prevare, ali je 
Faktor otkrio još neko-
liko Fejsbuk profila na 
kojima se Munjiza uop-
šte ne krije već otvoreno 
dijeli „tipove“ za sigur-
ne dobitke na klađenju.

Na stranicama „Da 
se kladimo?“, „Mesi 
zna“, „Pips chips & 
nba tips“, „nba planet“ i 
„Kengur NBA tips“ Mu-
njiza je vrlo aktivan, a u 
jednom od komentara, 
pokazujući dobitni li-
stić, navodi: „Mi nastav-
ljamo da uzimamo lovu, 
a vas čekamo još danas 
da nam se pridružite!“. 
U jednom od postova 
postavlja važno obavje-
štenje gdje otkriva da je 
on moderator i ove FB 
grupe:

„VAŽNO OBAVJE-
ŠTENJE: 

Svi moderatori ove 
grupe, ukoliko i dalje 
želite da budete modera-

LICEMJERNO!

U javnosti se posljednjih mjeseci Marko Munjiza predstavlja kao novinar 
i bloger. On je „zaslužan“ za objavljivanje kompromitujućih fotografija 
doskorašnjeg gradonačelnika Prijedora Dalibora Pavlovića. Pavlović je nakon 
objavljivanja neprimjerenih fotografija podnio ostavku, a 12. decembra u 
Prijedoru bi se trebali održati prijevremeni izbori za gradonačelnika. Munjiza 
se sada hvali kako je još prije godinu dana prognozirao raniji pad Pavlovića, a 
i sam na mrežama objavljuje poprilično raskalašene fotografije.

KO JE DAO NOVAC?

Munjiza je očigledno od ranije znao za kompromitujuće fotografije nesrećnog 
Pavlovića, jer se intenzivno družio sa bivšom djevojkom donedavnog grado-
načelnika Prijedora. Igrao je na sigurno, a javnost u Prijedoru je brujala da 
je Munjiza dobio novac, a zatim A.J. (bivšoj djevojci gradonačelnika) platio 
50.000 evra za telefon u kojem su bile fotografije koje je Pavlović, pateći za 
izgubljenom ljubavlju, slao djevojci. Ako je vjerovati pričama, novac za kupo-
vinu telefona dobio je od jednog visokorangiranog opozicionog političara. 
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Aktivista SDS-a iz Prijedora Marko Munjiza je u zadnjih nekoliko godi-
na dio grupe koja navodi lakovjerne ljude na prevaru u internet kladi-

onicama, tvrde njegove stranačke kolege. Munjiza je samoproglašeni 
„stručnjak za američku košarku“ pa je svoje znanje za prilike u NBA 
odlučio da unovči varajući naivne na društvenim mrežama. Prema sa-
znanjima Faktora, on je tokom 2020. godine, zajedno sa još nekoliko 

osoba, otvorio više Fejsbuk profila u namjeri da ponudi sigurne „tipo-
ve“ (dojave)  na klađenju, tj. da se „legalno“ prevare kladionice. 

tori, molim Vas da radite 
ono zbog čega ste i do-
bili poziciju moderatora. 
Dakle, „klikni na link“, 
„najbolja grupa na svije-
tu“ i ostale samopromo-
cije dolaze u obzir samo 
ispod besplatno postav-
ljenih tipova zbog čega 
ste i dobili moderatore 
ovdje u grupi. Promocija 
bilo kakvih drugih gru-
pa, stranica i nepoštova-
nje gore navedenog biće 
sankcionisano oduzima-
njem moderatora. Hvala 
na razumijevanju“. 

Neke od pomenutih 
grupa su privatne i samo 
za premium članove. 

Munjiza u grupi 
prognozira i tvrdi da su 
rezultati sigurni. Tipu-
je dobitne utakmice sa 
porukom: „Vidimo se na 
isplati!“. Grupe su bile 
aktivne i tokom 2021. 
godine, a mnoge su uga-
šene nakon prijava za 
prevaru pa su se članovi 
grupe javno žalili kako 
im se gase grupe i sa po 
20.000 članova, a sve 
zbog kršenja pravila, od-
nosno promovisanja kla-
đenja. Procjenjuje se da 
je i danas aktivno dese-
tak grupa koje nelegalno 
promovišu klađenje, a u 
kojima je Munjiza admi-
nistrator, te da je sigurno 
preko dvadeset Fejsbuk 
grupa, zbog prijava, 
već ugasio.    E.F.M

MARKO
MUNJIZA
PREVARANT
NA
INTERNETU 

Marko MUNJIZA FOTO: Instagram

PAZITE SE! 
Aktivista SDS-a 
iz Prijedora član 
kladioničarske 
mafije
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Iako još nije poznat 
stvarni razlog za po-
vlačenje Begića iz 
javnog i političkog 

života Republike Srpske, 
Faktoru je iz više izvora 
potvrđeno da on  prelazi 
u ilegalu, odnosno, da 
će se potpuno posveti-
ti portalima i mrežama 
preko kojih je i do sada 

„anonimno“ blatio po-
litičke protivnike svog 
mentora i sponzora 
Draška Stanivukovića.  

U toj namjeri će Be-
gić, kako Faktor sazna-
je, politiku zamijeniti 
okrupnjavanjem medija 
u „Makro media Hol-
dingu“ koji se nalazi u 
ulici Simeuna Đaka broj 
35, u Banjaluci i čiji je 
on stopostotni vlasnik. 
Trenutno su u holdin-
gu samo internet por-

tali, dok je u pripremi i 
oglašavanje putem led 
panela. Zvuči čudno, a 
upravo je taj holding 
dobio posao praćenja 
i održavanja puteva, u 
regiji Prijedor, u nared-
nih nekoliko godina, što 
znači da će Begić biti 
i finansijski osiguran 
zbog čega  mu presta-
nak bavljenja politikom 
neće teško pasti.

Begić je javno obe-
ćao da će se povući iz po-
litike ako se u oktobru ne 
sruši dio terase restorana 
Kajak u Banjaluci. Tada 
je govorio i da će on to 
uraditi pa zlobnici kažu 
da se, možda, povlači 
zbog neispunjenog obe-
ćanja, ili zbog obuke za 
fizičkog radnika, jer će 
posla oko rušenja Kajka 
svakako biti dosta. 

Odlazak Ivana Be-
gića u ilegalu samo je 
jedan od poteza no-
vih medijskih stratega 
Draška Stanivukovića. 
Izvori Faktora tvrde da 
je angažovana potpuno 
nova ekipa savjetni-
ka iz Srbije koju mladi 
gradonačelnik plaća iz 
svog džepa, odnosno 
novčanika svoga oca, a 
sve kako bi se popravilo 
poljuljano povjerenje i 
ublažio sve veći neu-
spjeh u Banjaluci. 

Ti medijski stratezi 
osmisli su kampanju 
i angažovali više beo-
gradskih starleta i na 
taj način pokrenuli više 

„afera“ u Srbiji pokazu-
jući Stanivukovića kao 

„mladog plejboja koji 
juri starlete i pjevačice“.

Z.Š.

.

Odbornik PDP-a Ivan Begić potpuno će se povući iz politike i naprasno 
prekinuti mandat osvojen na prošlim lokalnim izborima. Ova vijest je 
potvrđena FAKTORU iz više izvora i dogovorena je sa gradonačelnikom 
Draškom Stanivukovićem.

NE POMAŽE NI DJEDA MRAZ: 
„Irvas” ide na odmor
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Momčilo Antonić, poslanik u 
Narodnoj skupštini Republike 
Srpske za FAKTOR naglašava:

Sud je potvrdio protiv 
Vas optužnicu u slučaju 

„Begić”. Jeste li pripre-
mili odbranu?

Antonić: Ja sam svoj 
status napisao u januaru. 
Tužilaštvo je optužnicu 
podiglo u avgustu, a sud 
potvrdio krajem oktobra. 
Angažovao sam advo-
katski tim i po njihovim 
riječima do sada se u na-
šim sudovima nije vodio 
sličan spor. Pripremio 
sam odbranu i sada ću 
morati malo dublje da 
analiziram istorijske či-
njenice na osnovu kojih 
sam napisao takav jedan 
post na društvenoj mreži.

Postoje indicije da će se 
Begić povući iz politič-
kih voda. Šta mislite da 
li je nazivanje odborni-
ka fašistima razlog za 
to?

Antonić: Nisam imao 
tu informaciju, mada 
mislim da je Tužilaštvo 
već trebalo da reaguje i 
formira predmet o njego-
vim uvredama izabranih 
odbornika. Nadam se 
da oni ne rade samo sa 
predmetima sa kojima 
on „mlatara“ i liječi svo-
je frustracije. Svako ko 
ima bilo kakav prefiks 
SNSD je maltretiran od 
njega i njegovih portala, 
a između ostalih i ja i 
moja porodica. Zašto da 
ćutim na to?

Portal insajder.in mu 
je prodao Vedran Jarić 
i već ima registrovan 
medija holding. Odakle 
mu novac?

Antonić: On se pred-
stavljao da dolazi iz si-
romašne porodice, da su 
roditelji prodali stoku 
da kupe njemu odijelo. 
Danas je u Begićevom 
vlasništvu više portala i 
to je potvrđeno i u njego-
voj zvaničnoj biografiji.  
Ima marketinšku agenci-
ju, vozi auto koje vrijedi 
preko 50.000 KM i  sve 
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to od odborničke nakna-
de koja je 700 KM mje-
sečno. Možda dodatni 
novac zarađuje, jer često 
koristi te svoje portale 
da bi olajavao ljude, pa 
čak i njihove porodice. 
Ja i dan danas vjerujem 
da je njegovo djelova-
nje antisrpsko i da to 
znaju ljudi u politici, 
kao i to ko su njegovi 
mentori. Koja je potre-
ba jednog momka, koji 
se u Banjaluci pred-
stavlja kao hrvatski po-
litičar, da skida plakat 
Dodika i Vučića, legi-
timno izabranih Srba sa 
najviše glasova? Koja 
je potreba jednog hrvat-
skog političara da sva-
kodnevno napada insti-
tucije Republike Srpske, 
prvenstveno MUP RS i 
RTRS?  Tako da je to 
njegovo političko djelo-
vanje u najmanju ruku 
zlonamjerno i zahtijeva 
bilo kakav odgovor.

Begić je uputio izvinje-
nje odbornicima zbog 
uvrede. 
Zašto to niste i Vi ura-
dili? Možda spora ne bi 
ni bilo?

Antonić: On živi da 
bude u centru medijske 
pažnje i pored Draška 
Stanivukovića je jedini 
koji svoj politički rad 
vodi na rijaliti način. 
Možda ja nisam bio svje-
stan težine nekih riječi, 
ali to što sam ja rekao 
da je on irvas... Pa njega 
je tako nazvao gradona-
čelnik! Možda ja nisam 
bio svjestan težine riječi 
koje sam rekao, ali on 
je protiv mene podnio 
krivičnu prijavu i ja se 
moram braniti na sudu. 
Nadam se da ću se bra-
niti od nekoga koga je 
Tužilaštvo optužilo za 
govor mržnje, jer smo 
valjda pred zakonom svi 
isti, mada i ovo poprima 
rijaliti obrise.

Z.Š.
.

Čekam da 
Tužilaštvo 
procesuira 
Begića

Osnovni sud u Banjaluci potvrdio je krajem oktobra optuž-
nicu protiv Momčila Antonića zbog krivičnog djela javno 
izazivanje i podsticanje nasilja i mržnje, jer je na društve-
nim mrežama odbornika PDP-a u Skupštini grada Banja-
luke, Ivana Begića, nazvao ustašom. Antonić će se o krivi-
ci izjasniti na ročištu u novembru, a za Faktor govori da u 
Tužilaštvu nemaju iste aršine, jer je nedavno taj isti  Begić 
odbornike skupštinske većine u Banjaluci nazvao fašistima. 
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stvo. Ja žestoko kritiku-
jem pojedine ministre iz 
naprednjačke vlade. Ali 
kada je riječ o ključnim 
Vučićevim zalaganji-
ma, ja ga potpuno po-
državam. Meni je vlast 
draga. Želim što prije 
da se vratim u Skupšti-
nu, ali mi je otadžbina 
draža. Nisam spreman 
da žrtvujem interese 
srpskog naroda zarad 
lične vlasti i da služim 
stranim neprijateljskim 
silama koje su nas bom-
bardovale i cijepale srp-
sku zemlju.

Poslanik u Klubu 
SDS-a Nebojša Vuka-
nović vas je nazvao 
plaćenikom i rekao 
da je neprimjereno 
da komentarišete de-
šavanja u Republici 
Srpskoj. Zbog čega su 
vam upućene takve 
poruke?

ŠEŠELJ: Nebojša 
Vukanović je jedna pri-
mitivna, neobrazovana 
budala. On čas trči u Sa-
rajevo na muslimanske 
medije, čas trči stranim 
diplomatama. On nema 
ni morala, ni znanja, ni 
časti, ni poštenja. Volio 
bih se sresti sa njim na 
televizijskom duelu da 
ga zgazim k'o gnjidu.

Predsjednik Srbije je 
upozorio da su mo-
gući pritisci na Repu-
bliku Srpsku. Da li su 
posljednja dešavanja 
sa opozicijom dio tog 
plana?

ŠEŠELJ: Jesu. Ame-
rikanci ne mogu taj plan 
da sprovedu ukoliko do 
kraja ne instrumenta-
lizuju opoziciju Repu-
blike Srpske. Kao što u 
Srbiji instrumentalizuju 
prozapadnu opoziciju 
da bi ostvarili svoje ci-
ljeve.

U Republici Srpskoj su 
na stolu vraćanja odu-

Šta znači priznanje 
Eskobara da je savje-
tovao opoziciji u Re-
publici Srpskoj da ne 
podrži Milorada Dodi-
ka?

ŠEŠELJ: Nije on 
savjetovao, nego je na-
ložio onima nad kojima 
ima kontrolu. Ja znam 
još sa prošlih izbora da 
je Vukota Govedarica 
bio vezan za američku 
ambasadu u Sarajevu. 
Zna se za Mladena Iva-
nića da je od početka 
„engleski čovjek“. Sad 
je očigledno i Mirko 
Šarović krenuo tim pu-
tem. Sjećamo se kako 
se nemoralno držao 
kada je Nikola Popla-
šen smjenjivan. Umje-
sto da odbije funkciju, 
jer Poplašen nije legal-
no smijenjen, on je jed-
va dočekao. To su ljudi 
malog političkog kali-
bra, malog moralnog 
potencijala, što se tiče 
intelektualnih vrijedno-
sti potpuno bezvrijed-
ni. U SDS-u ima dosta 
pametnih, časnih i po-
štenih ljudi. Ja ih pozi-
vam da što prije izvedu 
diferencijaciju i da se 
otarase tih zapadnjač-
kih špijuna. Ja sam u 
posljednja dva izborna 
ciklusa javno govorio 
da bi najbolja varijan-
ta za Republiku Srpsku 
bila koalicija SDS-a i 
SNSD-a.

Predsjednik Srbije je 
izložen napadima opo-
zicije iz Republike Srp-
ske. Otkud tako burne 
reakcije na izjavu sr-
bijanskog predsjedni-
ka Aleksandra Vučića 
da mu je žao što više 
nema srpskog jedin-
stva?

ŠEŠELJ: Mi iz pa-
triotske opozicije i 
Vučić, kao čelnik reži-
ma, se zalažemo da se 
po ključnim stvarima 
održi nacionalno jedin-

Lider Srpske radikalne stranke Vojislav Šešelj kaže za Faktor da dio opozicije u 
Republici Srpskoj, a posebno izdvaja Mirka Šarovića, Vukotu Govedaricu i Mla-
dena Ivanića, vodi izdajničku politiku, što je potvrdio i zamjenik pomoćnika 
sekretara u Birou za evropska i evroazijska pitanja Stejt dipartmenta Gabrijel 
Eskobar. Osim za kvislinge, nema lijepe riječi ni za Nebojšu Vukanovića, jer 
smatra da je „neobrazovana i primitivna budala”, a i u TV duelu bi mu poka-
zao gdje mu je mjesto. Zna i ko je u Srpskoj na ispravnim pozicijama i uživa 
podršku Rusije zbog čega ga moraju podržati sve srpske patriote. Otkriva i ko 
su srpski prijatelji i čega bi trebalo da se čuva Srpska.

zetih nadležnosti. Mi-
slite li da će ta politika 
biti uspješna?

ŠEŠELJ: Ako ta po-
litika dobije podršku 
dvije trećine Narod-
ne skupštine Republi-
ke Srpske onda će biti 
uspješna. Sada su Ame-
rikanci spriječili svojim 
intrigama i instrumenta-
lizacijom srpskih izdaj-
nika da Milorad Dodik 
dobije dvije trećine. 
Imam mnogo zamjerki 
prema Dodiku. Nekada 
smo bili u velikom su-
kobu, ali nisam ja ovdje 
u pitanju niti moje sim-
patije i antipatije prema 
Dodiku. Ovdje je is-
ključivo riječ o srpskom 
nacionalnom interesu. 
Dodik je na ispravnim 
pozicijama i uživa po-
dršku Rusije zbog čega 
ga moraju podržati sve 
srpske patriote. On bi 
trebalo malo da kori-
guje svoj nabusiti stav 
i mora da pokuša da 
pridobija političke pro-
tivnike, naročito ako je 
riječ o mlađim ljudima. 
Ja sam već star čovjek, 
moje vrijeme prolazi, 
ali bih volio do posljed-
njeg daha da se sačuva-
ju srpski nacionalni in-
teresi i preostale srpske 
zemlje.

Jesu li dešavanja u BiH 
zapadni odgovor Rusi-
ji?

ŠEŠELJ: Otvoreno 
je rečeno da će se na-
stojati svim silama pri-
vući  Srbiju da u koa-
liciju zapadnih zemalja 
antikineskog karaktera. 
Nikako u to ne smijemo 
da se petljamo. Kinezi 
i Rusi su naši dokaza-
ni prijatelji. Prijatelj je 
onaj ko se dokaže u ne-
volji, a ne onaj koji nas 
tetoši i kaže nam oteli 
smo vam Kosovo, oteli 
smo vam Srpsku Kraji-
nu, oteli smo vam tre-
ćinu Republike Srpske, 

Crnu Goru, još ćemo 
vam oteti Sandžak i 
Vojvodinu, nije to ni-
šta vi samo mirno radi-
te i slušajte nas. I onda 
da nas iskoriste protiv 
Rusije i Kine. Mi, Srbi, 
ako nemamo neko ma-

Predsjednik radikala otkriva za 
FAKTOR izdajničke poteze opozicije 
u  Republici Srpskoj

terijalno bogatstvo, nije 
nam svraka popila mo-
zak. Bog nas je jakim 
mozgom nadario da 
možemo da prepozna-
mo sve te zle zamisli.

S.Đ.

ŠTA JE CILJ ZAPADA?

Gdje vodi ovo političko instruisa-

nje opozicije u Srpskoj?

ŠEŠELJ: Ako zapadnjaci budu 

uspješni u tome, to vodi uništenju 

Republike Srpske i njenom utapa-

nju u unitarnu BiH. To im je odav-

no cilj i to smo odavno prepoznali.
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KOGA BI TREBALO PODRŽATI?

Rusija i Kina bi na Savjetu bezbjednosti mogle 
tražiti odstranjenje OHR-a i visokog predstavnika 
iz BiH. Kako gledate na to?

ŠEŠELJ: Krajnje je vrijeme da se visoki predstavnik 
odstrani. On djeluje kontra Dejtonskom mirovnom 
sporazumu. Pedi Ešdaun je najviše pogazio Dejton-
ski sporazum. On je na silu prenosio nadležnosti 
u čemu ga je pomagala izdajnička vlada Dragana 
Mikerevića. Sve što je Pedi Ešdaun tražio, oni su 
ispunjavali. Ne mogu da opravdavam ni Dodikovo 
ponašanje iz tog vremena, ali on je danas onakav 
kakav bi trebalo da bude svaki srpski političar. 
Bog mu je dao da bude na toj odgovornoj funkciji. 
Nemojte da budemo zavidni, pa da se jagmimo ko 
će ga prije skinuti sa vlasti da bi se neko od nas 
dočepao, nego vodimo računa, ko god je na toj 
funkciji, da radi u interesu Republike Srpske. Ako 
zaista radi u interesu Republike Srpske i srpskog 
naroda u cjelini, treba da ga podržimo.

!
ŠEŠELJ:
Nebojšu Vukanovića
bih u TV duelu zgazio k'o
gnjidu

  

ŠEŠELJ:
Nebojšu Vukanovića
bih u TV duelu zgazio k'o
gnjidu
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Kao predsjednik Odbo-
ra za bezbjednost i od-
branu kako ocjenjujete 
aktulenu sigurnosnu i 
ukupnu situaciju u Cr-
noj Gori?

KNEŽEVIĆ: Bez-
bjednosna situacija u 
Crnoj Gori je veoma 
kompleksna sa svim 
elementima ozbiljne 
narušenosti, i ukoliko u 
narednom periodu nad-
ležne institucije ne po-
kažu da su jače od poje-
dinaca iz bezbjednosnog 
i pravosudnog sektora, 
očekuje nas esklacija sa 
nesagledivim posljedi-
cama.

Da li će Crna Gora do-
biti novu Vladu?

KNEŽEVIĆ: Crna 
Gora bi trebalo da dobi-
je novu Vladu, jer je tre-
nutno stanje neodrživo. 
Nalazimo se u ozbiljnoj 
društveno-političkoj kri-
zi čija eksalacija može 
imati nesagledive po-
sljedice. Upozoravali 
smo da ovakav koncept 
tzv. ekspertske Vlade 
teško da može dati re-
zultate, a već poslije 
dvjesta dana utvrdili 
smo da je fijasko jedini 
rezutat vlade Zdravka 
Krivokapića. 

Šta je razlog za propast 
najavljivane rekon-
strukcije?

KNEŽEVIĆ: Do re-
konstrukcije Vlade nije 
došlo iz jednostavnog 
razloga, jer je nisu že-
ljeli ni Dritan Abazović, 
ni Zdravko Krivkapić, 
jer im u potpunosti od-
govara ovako nedefi-
nisano stanje koje ima 
sve razarajuće efekte 
po crnogorsko društvo. 
Čekali smo dva mjeseca 
da Zdravko Krivokapić 
izađe s predlogom za 
izlazak iz krize, a on je 
sve vrijeme odugovlačio 
i zajedno s Abazoviće 
opstruisao svaki pokušaj 

dogovora parlamentarne 
većine. DF je odlučio da 
prekine ovu agoniju i 
predložio je izbor nove 
Vlade, i vjerujemo da je 
kolegama iz parlamen-
tarne većine jasno da je 
to posljednja opcija pri-
je nego odemo na prije-
vremene parlamentane 
izbore. Očekujemo na-
rednih dana razgovore 
na ovu temu i konkre-
tizaciju dogovora, jer 
je to naša obaveza pred 
građanima koji su nam 
dali podršku.

Zašto u novoj Vladi 
ne mogu biti premijer 
Zdravko Krivokapić i 
ministar unutrašnjih 
poslova Sergej Sekulo-
vić?

KNEŽEVIĆ: Zdrav-
ko Krivokapić je optu-
žio Sergeja Sekulovi-
ća da je učestvovao u 
puzajućem državnom 
udaru, dok je Sekulo-
vić optužio Krivokapića 
da je tražio od njega da 
krši Ustav i zakone Crne 
Gore. Jasno je zašto 
obojica istovremeno ne 
mogu biti u Vladi, a još 
jasnije zašto je DF donio 
ispravnu odluku progla-
šavajući mrtvim proces 
rekonstrukcije postojeće 
Vlade.

Da li će u njoj biti mje-
sta za potpredsjednika 
Vlade Dritana Abazovi-
ća?

KNEŽEVIĆ: Dritan 
Abazović je predsjednik 
pokreta URA i svakako 
da u novoj Vladi tre-
ba da zauzme neku od 
najodgovornijih pozicija 
u Vladi.

Najavili ste krivičnu 
prijavu protiv Milivo-
ja Katnića zbog zlo-
upotrebe službenog 
položaja i pokušaja 
da opstruiše istragu u 
aferi „Prisluškivanje“ 

Milan Knežević za 
FAKTOR upozorava 
na uzavrelu situaciju 
u cijeloj državi

ANTISRPSKE I ANTIRUSKE ODLUKE!

Kada očekujete da se finišira temeljni ugovor između Crne Gore i Srpske 
pravoslavne crkve (SPC)?

KNEŽEVIĆ: To je pitanje za Zdravka Krivokapića, kao što je i pitanje popisa, 
povratka srpskog ambasadora, antisrpske i antiruske odluke, i još mnogo 
čega po čemu se Krivokapićeva Vlada istakla, da bi joj pozavidio i Milo 
Đukanović. Da sam kojim slučajem bio na Krivokapićevom mjestu, Ugovor 
sa SPC bio bi potpisan istog trena. Ali nismo svi isti, što je možda i dobro.

Predsjednik Demokratske narodne partije (DNP) i jedan od lidera Demokratskog fronta (DF) Mi-
lan Knežević upozorava da je bezbjednosna situacija u Crnoj Gori veoma kompleksna sa svim ele-
mentima ozbiljne narušenosti. Kao predsjednik skupštinskog Odbora za odbranu i bezbjednost 
očekuje da nadležne institucije pokažu da su jače od pojedinaca iz bezbjednosnog i pravosudnog 
sektora. Glavnog specijalnog tužioca Milivoja Katnića optužuje da štiti dijelove bezbjednosnog si-
stema, koji su u direktnoj sprezi sa organizovanim kriminalnim grupama. I to je svakom u Crnoj 
Gori jasno. Kantić je, kako tvrdi, glavni tužilac Prve familje Đukanović, i učiniće sve da članovi 
te porodice i sa njima blisko povezana lica izbjegnu krivično-pravnu odgovornost za sve što su 
uradili u protekle tri decenije. Knežević za Faktor magazin pojašnjava i zašto Crna Gora mora da 
dobije novu Vladu, zašto je fijasko jedini rezultat rada Zdravka Krivokapića i za koga u njoj više 
neće biti mjesta.

Ako kriza u Crnoj Gori 
eskalira, posljedice će 
biti nesagledive!

i montiranju optužni-
ce u slučaju „Državni 
udar“. Koga štiti glavni 
specijalni državni tuži-
lac? 

KNEŽEVIĆ: Glavni 
specijalni državni tuži-
lac Milivoje Katnić štiti 
dijelove bezbjednosnog 
sistema koji je u direk-
tnoj sprezi sa organi-
zovanim kriminalnim 

grupama, i to je svakom 
u Crnoj Gori jasno. On 
je glavni tužilac Prve 
familje Đukanović, i 
učiniće sva da člano-
vi te porodice i s njima 
blisko povezana lica 
izbjegnu krivično-prav-
nu odgovornost za sve 
što su uradili u protekle 
tri decenije. Takođe, 
Katnić je stekao uslove 

za odlazak u penziju, ali 
uplašeni članovi Tuži-
lačkog savjeta ne smiju 
da mu konstatuju pre-
stanak mandata i zato se 
sad nalazimo u ambijen-
tu otrgnutog SDT - a od 
Ustava i zakona, i moja 
je dužnost da se na ova-
kav način suprotstavim 
brutalnoj zloupotrebi 
institucija.               S.S.
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Njegov izvještaj je 
čisti kontinuitet 
bezakoničkog i 
nedemokratskog 

zla, kakvo neprestano 
emituje kolonijalno-to-
talitaristička, okupaci-
ona ustanova OHR. Ne 
pokazuje ni trunku ra-
zuma, neophodnog za 
promjenu pristrasnog 
stava, kako bi se procesi 
usmjerili ka pregovori-
ma i održivom miru.

Zlo generiše ambasa-
dorska i novospahijska 
Baščaršija. Pretaču čistu 
silu u zakon spojenih 
posuda. Njim već četvrt 
vijeka pokušavaju uda-
viti Republiku Srpsku. 
Kokoška presuđuje jaje-
tu da je starija, a druga-
čija viđenja su krivično 
djelo.

Ustavni sud BiH, koji 
umjesto tumača ustava i 
zakona sebe proglašava 
zakonodavcem, zatvara 
krug nasilno formiranim 
Sudom BiH. Sud namet-
nut zakonom iz OHR-a, 
uz tri strane sudije usta-
va i promuslimanskog 
„vrhovnog tumača Dej-
tona“, kao civilizacijsku 
obavezu predstavljaju 
neograničeno ugađanje 
bašibozluku. U slučaju 
konstitutivnosti, vojne 
imovine, poljoprivred-
nog zemljišta, šuma, 
voda...

Dugi uvod, gdje Šmit 
isključivo krivi Srpsku 
kojoj je to prekipilo, 
samo u pola rečenice se 
dotiče stvarnog proble-
ma. Potpuna disfunkcio-
nalnost Efbiha, u kojem 
već tri godine od zavr-
šetka izbora nije formi-
rana vlada, za njega nije 
problem prvog reda. Još 
manje prijetnja demo-
kratiji ili miru.

Nigdje, ali nigdje 
u 55 tačaka njegovog 
izvještaja nema odstu-
panja od onoga što su 
radili prethodnici. Po-
sebno je opasna njegova 

žustra odbrana namet-
nutih odredbi Klovna 
Valentina. U tački 45. 
Šmit poziva PS BiH da 
„održi javne rasprave 
u saradnji sa civilnim 
društvom i da se donesu 
amandmani ukoliko je 
to neophodno“ na Inc-
kov oktroisani zakon. 
Ali ga brani, hvali i već 
unaprijed presuđuje da 
nije usmjeren isključivo 
protiv Srba. Kao što je-
ste.

Hrvata se sjeća još 
dva puta. U tački 28. 
kada pominje njihovu 
pobunu iz 2001. godi-
ne, kao „najusporedivi-
ju sa ovim što se sada 
dešava“, te kada govori 
o izbornoj reformi koju 
„koči uglavnom HDZ 
BiH“. Sve ostalo su kri-
vi Srbi, SNSD i Milorad 
Dodik lično. Bacajući 
jabuku razdora, podvla-
či razliku u stavu, odno-
sno, podršci opozicije 
kod „Inckovog zakona“ 

i u namjeri vraćanja 
nadležnosti.

Naglasak izvještaja 
je upravo da proces na-
silnog oduzimanja nad-
ležnosti, ne može biti 
obrnut i da je to prijetnja 
miru. U 20. tački izvje-
štaja se poziva na član 
3.5, aneksa 4 Dejton-
skog mirovnog sporazu-
ma, te pominje „dodatne 
nadležnosti koje može 
preuzeti država“. Simp-
tomatično, kao primjer 
pozitivne prakse ističe, 
da upravo na osnovu 
toga formirane institu-
cije rade na pridruživa-
nju EU i NATO. To je, 
valjda, nešto najvažnije. 
Osim što je čisti sukob 
interesa u demokrat-
skom svijetu!

Jedan Nijemac, za-
govara pridruživanje dr-
žavnom i vojnom savezu 
kojem pripada i njegova 
zemlja, kao uslov da on 
ode kući. Računica je 
5+2, a ne odobrenje na 

referendumu u oba enti-
teta. NATO i EU nijesu 
tako naš mogući izbor, 
već naša obaveza! Pri-
jeti nam kod Brčkog i 
zaziva povećanje broja 
tuđinskih vojnih čizama. 
Za sve je rješenje „od-
lučna reakcija međuna-
rodne zajednice“.

Šmitov ton je tablo-
idno antisrpski. Dovolj-
no je reći da, kao prvu 
pozitivnu vijest, on na-
vodi rušenje srpske cr-
kve u Konjević polju. U 
tački 25. pominje aferu 
kiseonik. Ne, recimo, 
suđenje Srebrnoj malini 
za respiratore.

Vrhunac je tačka 29. 
o njegovoj „zabrinuto-
sti zbog glasova da se 
pokušavaju uspostavi-
ti i unaprijediti vojni 
kapaciteti RS“. Što je 
čista laž! Nažalost, ali 
laž. Pored ogromne ko-
ličine konkretnih ratnih 
prijetnji iz Efbiha, koje 
ne postoje u izvještaju, 

Savjet bezbjednosti FOTO: Sputnjik

Autor kolumne: Дани(ј)ел СИМИЋ

Obe supersile koje su u stanju parirati Sjedinjenim Entitetima Amerike 
(Rusija i Kina), napismeno su obavijestile izvjesnog K. Šmita da, što se 
njih tiče, nije visoki predstavnik. Nema šta tražiti pred Savjetom bezbje-
dosti UN, jer to tijelo nije postiglo saglasnost o njegovom imenovanju. 
On i pored toga, kao Švabo trajlala, sitnu knjigu piše.

jasno je da Srbi nemaju 
šta pregovarati sa Kri-
stijanom. On je potpuno 
opredijeljen.

Više od ovoga bi bilo 
samo da uzme pištolj i 
ubije srpskog svata.

Oni koji su mu pisa-
li izvještaj, komično se 
odaju u fusnotama. Za 
opadanje Srpske, samo 
je jednom uzet izvor iz 
Narodne skupštine RS. 
Logično bi bilo da je 
državna televizija pouz-
dan izvor Dodikovih ri-
ječi, ali oni citiraju samo 
ono što čitaju: Kliks.
ba, Indeks.hr, Vijesti.
ba, N1.ba, Oslobođenje.
ba... RTRS se pojavljuje 
isključivo preko linkova 
sa Jutjuba sa pres konfe-
rencije.

Na koncu, Šmitu je 
jasno da je njegov non 
pejper u Savjetu bez-
bjednosti ravan toalet 
papiru, ali zabrinjava 
uporna odlučnost da u tu 
svrhu šalje šmirgl papir.

Šmirgl papir
Kristijana Šmita

Šmirgl papir
Kristijana Šmita
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diju u Nirnberškom rat-
nom sudu, olakšavajuće

okolnosti tokom „usi-
janja bitke“ i „magle rata“ 
treba izdvojiti iz unapri-
jed smišljenih planova 
kao što su Hitlerovo „Ko-
načno rješenje“ ili „Za-
konska odredba o rasnoj 
pripadnosti i Zakonska 
odredba o zaštiti arijev-
ske krvi i časti hrvatskog  
naroda“ Ante Pavelića. 
U slučaju olakšavajućih 
okolnosti, treba razmotri-
ti ubistva stotine hiljada 
njemačkih civila koja su 
počinili saveznici tokom 
bombardovanja velikih 
gradova, ili, u slučaju 
Srebrenice, straha od zlo-
stavljanja kao ona koja su

se dogodila tokom 
Drugog svjetskog rata u 
nacističko-ustaškim logo-
rima smrti pod zajednič-
kim imenom Jasenovac. 
Ovdje je važno shvatiti, 
ističe se u izvještaju, da 
kolektivni emocionalni 
danak intenzivne borbe 
može izazvati ishitrene 
odluke koje se u tom tre-
nutku čine neophodnim 
da se spriječe dalja ubi-
stva. Razlika je u tome 
što su to često impulsiv-
na djela i nisu dio plani-
ranog manifesta kao što 
je bio onaj na osnovu 
kojeg je sprovođen na-
cistički Holokaust. Ako 
se Joahim Pajiper plašio 
da oslobodi američke 
vojnike jer je postoja-
la mogućnost da će se 
i dalje boriti protiv njih 
ili belgijske civile za 
koje je sumnjao da im 
pomažu, onda se na sli-
čan način može tvrditi i 
za Radovana Karadžića, 
koji je znao da se boš-
njačka vojska skriva i 
vrši pregrupisavanje u 
sigurnim oblastima kako 
bi napala srpske civile, i 
iznijeti sličan argument 
za masakr, a ne genocid, 
nad ovim potencijalnim 
borcima.

A.J.

Dok je petočlano vi-
jeće sudija Apelacionog 
suda UN razmatralo žal-
bu Radovana Karadžića 
2019., u aprilu iste godine 
je održana Međunarodna 
naučna konferencija u 
Republici Srpskoj, a za-
ključci sa te konferencije 
nazvani su „Srebrenica – 
stvarnost i manipulacija“. 
Na tom skupu je pred-
stavljeno 49 referata koji 
su objavljeni u zborniku 
radova 2019. godine. 
Neke od glavnh tačaka, 
iako nije postignut širi 
konsenzus, su sledeće:

I. Sve optužnice koje 
je nabrojao Apelacioni 
sud UN, a kojima je Ra-
dovan Karadžić optužen 
za genocid, treba upore-
diti sa sličnim optužni-
cama podignutim protiv 
drugih – Hrvata, Bošnja-
ka, Slovenaca ... – upore-
đivanjem presuda.

II. Mens rea, ili na-
mjera, treba da se utvrdi 
nezavisno od etničke ili 
vjerske pripadnosti na-
vodnog počinioca, to jest 
treba utvrditi i uporediti 
sve slične optužbe sadr-
žane u optužnici kojom 
se tvrdi da se to dogodilo 
... npr. loši uslovi koncen-
tracionih logora, ubistva 
civila po etničkoj osnovi, 
silovanje, mučenje, etnič-
ko čišćenje, postupanje sa 
ratnim zarobljenicima….

III. Temeljna i pot-
puna istraga namjernih 
provokacija, uključujući 
i izmišljene smrtonosne 
događaja poput bombar-
dovanja pijace i otvaranja 
vatre na neprijatelje iz 
naseljenih područja, pod-
ručja pod kontrolom UN i 
drugih zaštićenih područ-
ja, u svrhu ne samo jača-
nja neprijateljske vatre na 
tim područjima, već i u 
svrhu medijske, finansij-
ske i političke dobiti koja 
se uklapa u narativ „mi, 
jadne žrtve“.

IV. Kao i u ishodu su-
đenja za pokolj u Malme-

DEMONIZACIJA!

„Srebrenica“ je, više od bilo kog drugog termina, počela da simbolizuje, demo-
nizuje i etiketira Srbe kao genocidni narod. Taj narativ su njegovale i promovisale 
one strane koje, ili, žele da svoje učešće u posljednjim ratovima na Balkanu 
usmjere u pogrešnom pravcu ili imaju skrivenu agendu za „Bosnu – Arabiju“. 
Iako je skovan 1947. godine ubrzo nakon Drugog svjetskog rata, pojam genocida 
se upotrebljava za opisivanje strahota nacističkog Holokausta. 

NEZAVISNA ANALIZA

Restorativni proces pomirenja podrazumijeva preispitivanje rata u Bosni i Her-
cegovini (1991–1995), kao i svih ratova na Balkanu (1991–2002), i trebalo bi da 
uključi nezavisnu akademsku/pravnu analizu zasnovanu na kliničkom modelu 
ABV, gdje „A” označava ispitivanje prethodnih (sličnih) slučajeva ili suprotstavlje-
nih varijabli koje dovode do „B”, određeno ponašanje (posljednji ratovi na Balka-
nu) i „V“, nastale posljedice usljed „B“ – Dejtonski mirovni sporazum; MKTBJ; i 
MSP/MKS. U tom cilju, fokus mora biti na samim „djelima za koja se optuženi 
tereti“, a ne na pojedinačnim optužnicama sa inherentnom pristrasnošću
koja se povezuje sa selektivnim presuđivanjem tužilaštva. Svi održivi napori za
obnavljanje socijalne pravde moraju da uključuju sve države koje su činile bivšu 
Jugoslaviju.

SVEOBUHVATNA REVIZIJA

U izvještaju Komisije za Srebrenicu se navodi da je neophodna sveobuhvatna 
revizija optužnica Međunarodnog krivičnog suda za bivšu Jugoslaviju i suđenja 
koja su vođena na osnovu optužnica za navedena kršenja međunarodnog zakona 
(proceduralna pravda) i njihovi ishodi (distributivna pravda). To uključuje prirodu 
i obim svjedočenja, kvalitet svjedočenja, procenat osuđujućih presuda i pra-
vičnost kazni. To je izuzetno važno za optužnice za „genocid“: etničko čišćenje; 
opsade, ubijanje civila, internacije, seksualni napadi i drugo.

Njena skrivena 
funkcija bila je da 
se oslobode svi 
ostali koji su bili 

umiješani u sukob tokom 
'90-tih u BiH i da se po-
tvrdi američko-evropski 
narativ o krivici, koji se 
naširoko plasira u filmo-
vima i drugim medijima.

Zanimljivo je da su li-
deri u Hrvatskoj i Federa-
ciji Bosne i Hercegovine 
hvalili ovu odluku doda-
jući je preovladavajućoj 
mitskoj naraciji da su 

ratove na Balkanu vodili 
Srbi protiv nezaštićenih 
Hrvata i Bošnjaka, koji 
su se samo pokušavali 
zaštititi od ovog jezivog 
agresora. Ovo naširoko 
pogrešno predstavljanje 
ratova na Balkanu, ne-
ophodno je da preispita 
Odbor međunarodne re-
storativne pravde i da se 
fokusira ne samo na same 
incidente ratnih zločina, 
već i na ishode sličnih in-
cidenata koje su počinile 
druge strane u sukobu, a 

ne samo Srbi, naglašava 
se u izvještaju Komisije 
za istraživanje stradanja 
svih naroda u srebrenič-
koj regiji. 

Štaviše, smatra se da 
treba iznijeti realističnu 
definiciju genocida, onu 
koja je povezana sa stra-
hotama Holokausta. Ja-
sno je da svaka upotreba 
termina „genocid“ mora 
imati odgovarajući pro-
glas/manifest koji nalaže 
istrebljenje cjelokupne 
političke, socijalne, kul-

turne, rasne ili etničke 
populacije, uključujući 
muškarce, žene i djecu, 
kao što je to bilo pred-
loženo Hitlerovim „Ko-
načnim rješenjem“ (Final 
Solution). U tom slučaju, 
kao što je odluka Me-
đunarodnog krivičnog 
suda za bivšu Jugoslaviju 
(MKSJ) da izdvoji jed-
nog pojedinca, Radova-
na Karadžića, i optuži ga 
za genocid, per se, onda 
je neophodno da posto-
ji dokumentacija koja 

opravdava njegovo po-
vezivanje sa Hitlerovim 
„Konačnim rješenjem“ i 
Holokaustom koji je usli-
jedio. Pritom je potrebno 
jasno artikulisati oteža-
vajuće okolnosti, poput 
nacističkih hrvatskih lo-
gora smrti u kojima su na 
desetine hiljada Jevreja, 
Srba, Roma i Hrvata di-
sidenata stradali tokom 
Drugog svjetskog rata, a 
čiji su lideri izbjegli prav-
nu odmazdu putem Nirn-
berškog procesa.

Dvadeset i više godine nakon takozvanog „genocida u Srebrenici“ postoji antis-
rpsko okupljanje koje se organizuje 11. jula povodom godišnjice incidenta u toj 
opštini, uz medijsku pompu i objave na Fejsbuku, kao što je „Nikad ne zaboravi 
i ne oprosti Srebrenicu“, navodi se u izvještaju Komisije za istraživanje stradanja 
svih naroda u srebreničkoj regiji. Jasno je, smatraju članovi Komisije, da ova odluka 
odražava pristrasnost zapadnih društava, kojom su, posebno Radovan Karadžić i 
Srbi uopšte, optuženi za sve strahote počinjene tokom ratova 1991–2002.

SRBI I
RADOVAN KARADŽIĆ
smetali zapadu i
osuđeni unaprijed

KAD ISTINA PROGOVORI:  
Komisija za istraživanje stradanja 
svih naroda u srebreničkoj regiji
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Psiholozi tvrde da 
je sve više malo-
ljetnika sa druge 
strane zakona, kao 

i da su svake godine sve 
teža (ne)djela koja čine. 
Policija je tokom prošle 
godine imala manje po-
sla, ali to se može dove-
sti u vezu sa činjenicom 
da je svima bilo ograni-
čeno kretanje zbog ko-
rona virusa i policijskog 
časa. Međutim, tokom 
ove godine u javnost 
su isplivali zastrašujući 
podaci o haosu koji su 
napravila dvojica pija-
nih maloljetnika u ba-
njalučkom naselju Lauš. 
Naime, oni su nakon 
međusobne tuče napali 
policiju. Dok su jednog 
hapsili, od drugog de-
linkventa su čuvari reda 
dobili udarce po glavi 
i tijelu. To je bio samo 
početak. Jedan od ovih 
agresivnih maloljetnika 
uspio je da pobjegne, 
ali se ubrzo vratio do 
Policijske stanice Lauš 
sa kamenjem u rukama. 
Jednom kamenicom je 
pogodio policajca, a 
drugu je bacio na poli-
cijski objekat. Na kraju 
je savladan i uhapšen.

Poražavajući su i 
podaci da su alkohol i 
narkotici sve prisutniji 
među osobama mlađim 
od 18 godina. Da je 
tako, potvrđuje i policij-
ska akcija koja je izve-
dena krajem septembra 
u Banjaluci. Tokom 
jednog vikenda policija 
je obavila više racija na 
području najvećeg gra-
da Republike Srpske i 
u jednom kafiću, u cen-
tru Banjaluke, zatečeno 
je 11 maloljetnika koji 
konzumiraju alkohol. 
Vlasniku i konobaru 
ugostiteljskog objekta 
uručeni su prekrašaj-
ni nalozi zbog točenja 
alkohola maloljetnim 
osobama, a  o svemu su 
obaviješteni nadležni u 
Centru za socijalni rad 
Banjaluka.

Nesvakidašnja situa-
cija, sa osobom koja još 
nije punoljetna, dogodi-
la se u avgustu ove godi-
ne na području Stanara, 
kada je ukradeno taksi 
vozilo, iako je vlasnik 
bio udaljen svega 15 
metara od automobila. 
Tada je maloljetnik sle-
tio s puta, slupao vozilo 
i zadobio teške povrede.

VIŠE SPORTA, MANJE INTERNETA

Psiholozi tvrde da je problem i to što maloljetnici 
svakodnevno provode sve više vremena na inter-
netu i društvenim mrežama gdje gledaju stvari koje 
nisu za njihov uzrast.
- Roditelji sve manje imaju kontrolu u vezi sa tim 
šta djeca gledaju na telefonima i računarima, a 
mnoge od tih stvari negativno utiču na njihovo 
odrastanje. Takođe, djeci je potrebno više kontrole, 
ali i zadataka koje će obavljati – ističu psiholozi.
Ističu da bi djecu trebalo afirmisati da se bave spor-
tom, ili da imaju zadatke koji će zaokupiti njihovo 
vrijeme. Tako će manje imati prostora za negativne 
i loše stvari.

Prema zvaničnim 
podacima Ministarstva 
unutrašnjih poslova Re-
publike Srpske, tokom 
prošle godine evidenti-
rano je 167 maloljetnika 
koji su počinili ukupno 
145 krivičnih djela.

- Od tog broja, po-
činili su 83 imovinska 
krivična djela, odnosno 
krađe. U istom periodu, 
evidentirano je 25 kri-
vičnih djela protiv ži-
vota i tijela, kao i osam 
koji se odnose na zlou-
potrebu opojnih droga. 
Maloljetnici su tokom 
prošle godine počinili i 
pet krivičnih djela pro-
tiv polnog integriteta i 
seksualnog zlostavljanja 
i iskorištavanja djeteta 
– navode u MUP-u Srp-
ske.

Dodaju da su osobe 
koje nisu napunile 18 
godina počinile i četiri 
krivična djela u vezi sa 
saobraćajem i 21 ostalo 
krivično djelo. 

Kada je riječ o pol-
noj strukutri uglavnom 
se radi o dječacima. Od 
ukupnog broja uhapše-
nih maloljetnika, samo 
pet odsto su bile djevoj-
čice.

- Tokom prošle godi-
ne uhapšeno je 11 ma-
loljetnika starosti do 14 
godina. Lisice na ruke 

Pijani i drogirani napali policajce, prodavali drogu, učestvovali u tuči, 
krađi...
Nažalost, tu se ne završava niz krivičnih djela koja su, tokom prošle i ove 
godine, počinili maloljetnici širom Republike Srpske.
Iako je često riječ o djeci mlađoj od 15 godina, struktura i brutalnost nji-
hovih krivičnih djela je jednaka onima koje počine punoljetne osobe.

U sukobu sa 
zakonom:
PRIJE DOBIJU
LISICE NA 
RUKE NEGO 
LIČNE KARTE

DJECA U KRIMINALU: 
MALOLJETNIKE SVE 
ČEŠĆE HAPSE ZBOG 
TEŠKIH KRIVIČNIH DJELA

„dobilo“ je njih 37, sta-
rosti od 14 do 16 godina, 
a od 16 do 18 godina - 
njih 119 – podaci su iz 
policije.

P.H.
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Milan Mišković, 
jedan od kori-
snika sredsta-
va, svoj novi 

dom imaće u banatskom 
selu Perlez, u blizini Zre-
njanina. Samostalnost je 
pronašao dva kilometra 
od roditeljske kuće i na-
staviće da se, na svojih 
15 hektara zemlje, bavi 
ratarstvom. „Ovo je ne-
što o čemu sam mogao 
samo da sanjam. Sop-
stveno domaćinstvo 
omogućiće mi da sa 
vjerenicom zasnujem 
porodicu, a nastaviću da 
obrađujem zemlju kao i 
do sada sa ocem. Volim 
selo i sigurno ću ovdje 
ostati”, kaže Milan. Od 
dobijenih bespovratnih 
sredstava, kupio je kuću 
od 85 m2, sa okućnicom 
od 800 m2 i pomoćnim 
objektima.

Odobrena dodatna 
sredstva

Vlada Srbije je, kra-
jem juna ove godine, 
raspisala javni konkurs 
za dodjelu bespovratnih 
sredstava za kupovinu 
seoskih kuća sa okućni-
com.  Za ove namjene, 
iz budžeta Srbije iz-
dvojeno je 500 miliona 
dinara, odnosno oko 4 
miliona i 250 hiljada 
evra.  Maksimalni iznos 
za kupovinu jedne se-
oske kuće sa okućni-
com iznosi 1,2 miliona 
dinara, odnosno oko 
10.200 evra. Prvobitno 
se procjenjivalo da će 
putem ovog programa 
biti naseljeno oko 400 
seoskih domaćinstava 
u ruralnim područjima 
širom Srbije. Prosječna 
vrijednost kuća na kon-
kursu, čija je kupovina 
do sada odobrena, iznosi 
oko 9150 evra. U Vladi 
Srbije sada očekuju da 
će biti dovoljno novca 
za više od 500 seoskih 

domaćinstava. Zbog ve-
likog interesovanja, Vla-
da Srbije je, prošle sed-
mice, odobrila dodatnih 
620 hiljada evra, što bi 
trebalo da bude dovolj-
no za kupovinu još 60 
seoskih nekretnina.

Najviše zainteresova-
nih za Vojvodinu

U ministarstvu za 
brigu o selu napominju 
da su u početku, po bro-
ju prijava, prednjačile 
vojvođanske opštine, jer 
su oni već imali slične 
konkurse koje je raspi-
sivala Vlada Vojvodine, 
ali da su se uključile i 
lokalne samouprave sa 
juga Srbije. Prema ne-
potpunim podacima, 
među opštinama iz kojih 
ima najviše prijava su 
Bačka Palanka, Kikinda, 
Kula i Sečanj. Na jugu 
su to Pirot, Knjaževac i 
Aleksandrovac. Prosjek 
godina podnosilaca pri-
java je 35, a profesije 
prvih 14 učesnika kon-
kursa koji su dobili kuće 
su različite - profesori 
(filozofije, informati-
ke), poljoprivrednici, IT 
stručnjaci, hemičar, eko-
nomisti, autoelektriča-
ri, projektant, vaspitač, 
prerađivač mlijeka, itd.

Uslovi i procedura za 
prijavu

Podnosioci prijava, 
koji žele da konkuri-
šu, samostalno prona-
laze seosku kuću sa 
okućnicom, kontaktira-
ju prodavca, a zatim i 
predstavnike lokalne sa-
mouprave, koji procje-
njuju tržišnu vrijednost 
nekretnine. Domaćin-
stvo mora da ispunjava 
osnovne uslove za život 
i stanovanje. To znači da 
je bezbjedna i uslovna 
za stanovanje, da po-
sjeduje infrastrukturu – 

U Srbiji se dodjeljuju bespovratna 
sredstva za kupovinu seoskih kuća sa 
okućnicom. Namijenjena su za paro-
ve u bračnoj ili vanbračnoj zajednici,
samohrane roditelje i mlade poljo-
privrednike. Kandidata, državljana 
Srbije, sa prebivalištem bilo gdje na 
terirtoriji države i bez nekretnina u 
vlasništvu - nije manjkalo. Tokom 
protekla četiri mjeseca stiglo je 800 
prijava, a do sada je odobren novac 
za 352 seoske kuće sa okućnicom.

kanalizaciju ili septičku 
jamu, vodu, struju i da 
postoji pristup do seo-
ske kuće sa okućnicom 
preko tvrdog puta. Kuća 
mora da bude u selu u 
kojem postoji bar jedan 

PRAZNO 1200 SELA

Projekat je osmišljen da mladi, hrabri i odlučni ljudi koji imaju 
ideje i žele da se bave poljoprivredom ili različitim oblikom biznisa, potraže bu-
dućnost u selima, navodi ministar za brigu o selu u Vladi Srbije Milan Krkobabić. 
„Hoćemo da mladi ljudi koji žive na selu, tamo i ostanu, a da neki drugi mladi, 
ili malo stariji koji su ta sela napustili, krenu da se vraćaju u zavičaj", kaže Krko-
babić. U Srbiji je, od 4700 sela - 1200  prazno. 

VIŠE OD 250.000 NEŽENJA

Prema podacima Srpske akademije nauka, u 150.000 seoskih kuća u Srbiji niko 
ne živi, a čak 50.000 nema vlasnika. U 1000 sela ima manje od 100 stanovnika, 
prosječne starosti 59 godina. Više od 250.000 muškaraca do 45 godina i oko 
100.000 djevojaka je neoženjeno, odnosno neudato.

Do krova
nad glavom
uz pomoć
države 

VELIKO INTERESOVANJE MLADIH ZA 
SEOSKA DOMAĆINSTVA U SRBIJI
VELIKO INTERESOVANJE MLADIH ZA 
SEOSKA DOMAĆINSTVA U SRBIJI

od objekata javne službe 
ili usluga (ambulanta, 
pošta, škola, stanica ili 
da neki od tih objekata 
postoji u susjednim se-
lima). Budući vlasnici 
kuća neće moći da je 
prodaju u narednih 10 

godina, niti mogu da je 
stavljaju pod hipoteku 
u prvih pet godina od 
sklapanja kupoprodaj-
nog ugovora.
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Nazvan po Afrodi-
ti, grčkoj boginji 
seksualne ljubavi 
i ljepote, afrodi-

zijak je hrana, piće, lijek 
ili miris koji ima moć da 
poveća seksualnu želju 
ili libido. Hrana koja je 
egzotična, ili sugeriše na 
određene dijelove tijela, 
posebno je poželjna kao 
afrodizijak. Drvo avoka-
da su Asteci zvali „drvo 
testisa“, jer su mu plodo-
vi visili u paru, a njegova 
afrodizijačka vrijednost 
je zasnovana na toj slič-
nosti. Mrkva u obliku fa-
lusa se povezivala sa sek-
sualnom stimulacijom od 
davnina i koristili su je 
rani bliskoistočni kralje-
vi kao pomoć pri zavo-
đenju. Smokva je voće 

za koje se, zbog izgleda, 
tvrdi da je afrodizijak. 
Ako uzmete u obzir vezu 
između hrane i mozga, 
možda ima mnogo toga 
što bi se moglo povezati 
sa afrodizijakom. Na kra-
ju krajeva, mozak je vaš 
najveći polni organ, i ako 
ste mentalno zaokuplje-
ni drugim problemima, 
to može uticati na vašu 
sposobnost da uživate u 
seksu i postignete orga-
zam. U stvarnosti, vaš 
um obavlja većinu posla. 
Sa druge strane, znamo 
da prehrambene supstan-
ce takođe mogu ometati 
seksualni nagon (razmo-
trite zloupotrebu alkoho-
la i šećera). Zaključak: 
kao i mnogi drugi aspekti 
zdravlja mozga, na vaš 

seksualni nagon utiče i 
ono što unosite u svoje 
tijelo.

Upotreba hrane kao 
afrodizijaka može biti 
više istina nego mit. Uz-
mite ostrige, na primjer. 
Te kamenice su prvi na-
zvali afrodizijacima stari 
Rimljani, koji su pisali o 
nemoralnom ponašanju 
žena koje su ih jele. Ostri-
ge su bogate cinkom, što 
bi trebalo da poveća broj 
spermatozoida. Sa druge 
strane, imaju znatan udio 
omega-3 masnih kise-
lina, koje poboljšavaju 
funkciju nervnog sistema. 
Još jedan primjer je ba-
nana. Zbog svog oblika, 
banane se smatraju afro-
dizijakom, a bogate su 
kalijumom i vitaminima 

B kompleksa, za koje se 
kaže da su neophodni za 
proizvodnju polnih hor-
mona.

Ima još toga. Zdrava 
ishrana podstiče gubi-
tak težine, a samim tim i 
potencijal za povećanje 
libida. Gojaznost je do-
bro poznati faktor rizika 
za erektilnu disfunkciju 
i nizak nivo testosterona, 
tako da skidanje kilogra-
ma može pomoći da se 
izbaci više testosterona 
i time poboljša seksual-
na funkcija. Mršavljenje 
čini da se bilo ko, muš-
karac ili žena, osjeća 
bolje i seksualno poželj-
nije, navodi se u tekstu 
novina Psychology to-
day (Psihologija danas).    

M.N.

RAZBUKTAĆETE
STRASTI AKO 
OVO JEDETE!

Uticaj hrane na seksualno
ponašanje:
ŠTA SE SVE SMATRA
AFRODIZIJAKOM?

DOBRE MASTI ZA 
DOBAR SEKS

Drugi način da povećate 
protok krvi je vaš izbor 
dijetetskih masti. Za erekci-
ju, sve što je dobro za vaše 
srce dobro je i za vaš penis. 
Previše zasićenih masti 
može vremenom da zapuši 
arterije i na taj način spriječi 
adekvatan dotok krvi u ge-
nitalnu regiju. Ovo ne samo 
da ometa funkciju, već i sek-
sualno zadovoljstvo. S druge 
strane, premalo masti je 
takođe loše. Vašem tijelu je 
potrebna mast za proizvod-
nju vaših hormona, uključu-
jući polne hormone poput 
testosterona i estrogena. 
Oba hormona su potrebna 
za zdrav seksualni nagon. Da 
biste bili sigurni da ćete do-
biti dovoljno masti, birajte 
zdrave masti u umjerenim 
količinama (ne više od neko-
liko kašičica dnevno). Neki 
primjeri uključuju maslino-
vo, orahovo i ulje repice.

I prije nego što je madam Pompadur jela tartufe, vaniliju i celer da bi pojača-
la svoju želju za Lujem XIV, hrana i seksualni užitak su išli, zajedno, ruku pod 
ruku. Skoro svaka namirnica, od artičoke do marakuje, smatra se afrodizijakom. 
Rečeno je da su stari Rimljani više voljeli egzotične afrodizijake kao što su njuške 
nilskog konja i očne jabučice hijena, a tradicionalna kineska medicina je podržav-
ala upotrebu tako rijetkih delikatesa kao što je rog nosoroga.


